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Traducerea acestei pagini a fost generată prin traducere automată [Link].  Traducerile automate 
pot conține erori care pot reduce claritatea și exactitatea; Ombudsmanul nu își asumă 
răspunderea pentru eventuale discrepanțe. Pentru cele mai fiabile informații și securitate 
juridică, vă rugăm să consultați versiunea sursă din engleză, linkul de mai sus.  Pentru mai 
multe informații, vă rugăm să consultați politica noastră lingvistică și de traducere [Link]. 

Refuzul Consiliului UE de a acorda acces public la 
documente referitoare la acorduri informale cu țări terțe
privind returnarea migranților (acorduri de readmisie) 

Caz deschis 
Caz 815/2022/MIG  - Deschis la 02/05/2022  - Decizie din 01/09/2022  - Instituţia vizatǎ 
Consiliul Uniunii Europene ( Nu s-a constatat administrare defectuoasă )  | 

Director general al Serviciului juridic 

Consiliul Uniunii Europene 

Stimată doamnă X, 

Ombudsmanul European a primit o plângere împotriva Consiliului UE. 

Plângerea privește (i) utilizarea de către UE a acordurilor informale în domeniul readmisiei 
migranților și (ii) refuzul Consiliului de a acorda acces public la documentele referitoare la șase 
„acorduri” de readmisie informală și la documentele conexe. 

Vă atragem atenția asupra faptului că nu avem întrebări cu privire la primul aspect al plângerii, 
având în vedere că reclamanții nu au adoptat abordări administrative prealabile și că se referă 
la activitatea politică a instituțiilor. Am informat reclamanții în consecință. 

În ceea ce privește al doilea aspect al plângerii, reclamanții au adresat Consiliului o serie de 
cereri de acces public, solicitând divulgarea a șase acorduri informale de readmisie și a 
documentelor conexe privind negocierile care au condus la acestea. Consiliul a identificat 42 de
documente. Acesta a acordat acces deplin la 21 de documente și a refuzat să acorde acces la 
părți din trei documente și la 18 documente în întregime. 

https://www.ombudsman.europa.eu/etranslation
https://www.ombudsman.europa.eu/languagepolicy
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Reclamanții sunt nemulțumiți de decizia Consiliului de a refuza accesul la aceste 21 de 
documente, parțial sau integral. Acestea consideră că abordarea Consiliului a fost restrictivă și 
că părea, de asemenea, inconsecventă, întrucât Consiliul a convenit să divulge două acorduri 
de readmisie, dar nu și altele. 

Am decis să deschidem o anchetă cu privire la plângerea împotriva deciziei Consiliului de a 
refuza, în tot sau în parte, accesul la cele 21 de documente în cauză în temeiul Regulamentului 
1049/2001. 

Regulamentul nr. 1049/2001 prevede că cererile de acces ar trebui tratate cu promptitudine. În 
conformitate cu acest principiu, Ombudsmanul încearcă, de asemenea, să se ocupe cât mai 
curând posibil de astfel de cazuri. 

Într-o primă etapă, considerăm că este necesar să se revizuiască cele 21 de documente în 
cauză în cererile de acces ale reclamanților. Prin urmare, v-am fi recunoscători dacă Consiliul 
ne-ar putea furniza copii ale celor 14 documente neclasificate la care a refuzat accesul, de 
preferință în format electronic, prin e-mail criptat [1] . 

Documentele care fac obiectul cererii de acces public vor fi tratate în mod confidențial, 
împreună cu orice alte materiale pe care Consiliul alege să ni le împărtășească că acestea sunt 
confidențiale. Documentele de acest tip vor fi tratate și stocate în conformitate cu acest statut 
confidențial și vor fi șterse din dosarele Ombudsmanului European la scurt timp după încheierea
anchetei. 

În ceea ce privește cele șapte documente clasificate („RESTREINT UE”), solicităm serviciilor 
Consiliului să contacteze responsabilul cu ancheta, Michaela Gehring, pentru a organiza o 
inspecție la fața locului. 

Poziția Consiliului a fost stabilită în răspunsurile sale de confirmare din 20 mai, 28 iunie, 19 iulie 
și 30 iulie 2021. Cu toate acestea, în cazul în care Consiliul dorește să ofere opinii 
suplimentare, care să fie luate în considerare de Ombudsman în cursul acestei anchete, am 
aprecia dacă acestea ne-ar putea fi furnizate. 

V-am fi recunoscători dacă Consiliul ne-ar putea informa, cât mai curând posibil, când va putea 
răspunde acestei solicitări. 

După ce am examinat documentele în cauză, ar putea fi util, de asemenea, să programăm o 
reuniune între reprezentanții Consiliului și echipa de anchetă a Ombudsmanului în cadrul căreia
să poată fi discutat acest caz. 

Al tău cu sinceritate, 

Rosita Hickey  Director de anchete 
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Strasbourg, 02/05/2022 

[1]  E-mailurile criptate pot fi trimise la cutia noastră poștală dedicată. 


